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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Polska znajduje siê w fazie dynamicznego rozwoju i rozbudowy autostrad. Wiêkszoœæ z nich jest do-

stêpna za odp³atnoœci¹. Kwestie op³at zawsze budzi³y emocje w spo³eczeñstwie, szczególnie w zwi¹zku
z nieodpowiednim stanem nawierzchni autostrad i licznymi ograniczeniami w ruchu. Podstawowym ce-
lem budowy autostrad jest zapewnienie sprawnej i szybkiej komunikacji miêdzy poszczególnymi regio-
nami Polski. Ju¿ teraz mo¿na jednak zauwa¿yæ, ¿e wjazdy i wyjazdy na autostrady zaczynaj¹ siê
korkowaæ. W zwi¹zku ze wzrastaj¹c¹ liczb¹ pojazdów okolicznoœæ ta bêdzie mia³a coraz wiêksze znacz-
nie dla p³ynnoœci ruchu. Rozwi¹zaniem takiego problemu, z którym spotkaæ siê mo¿na tak¿e w niektó-
rych krajach o wiêkszej liczbie autostrad, mo¿e byæ wprowadzenie innych form op³at, np. w postaci
elektronicznych odczytów z kart chipowych. Wydaje siê te¿, i¿ teoretycznie najprostszym rozwi¹zaniem
by³oby wprowadzenie jednolitej op³aty w postaci tzw. winietek, które w zale¿noœci od wartoœci upraw-
nia³yby do poruszania siê po wszystkich autostradach na terytorium Polski w ustalonym czasie. Sys-
tem taki dzia³a na przyk³ad w Republice Czeskiej.

Maj¹c na uwadze przedstawione kwestie, proszê o odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
Czy na istniej¹cych i planowanych autostradach przewiduje siê techniczne usprawnienia w postaci

urz¹dzeñ bezobs³ugowych, zapewniaj¹cych szybki wjazd i zjazd?
Czy rozwa¿ane jest wprowadzenie jednej op³aty na ca³y kraj, tzw. winietek lub innych form upraw-

niaj¹cych do poruszania siê po autostradach?
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